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  الأطروحةعنوان  

 حملانها قبل الفطام وأداءالنعاج العرابية من الحليب ومكوناته  بإنتاجالتشكل الوراثي لجيني اللاكتوفيرين والبرولاكتين وعلاقته 
 

 ملخص الرسالة

تم الكشف عن التشكل الوراثي لجيني اللاكتوفيرين و البرولاكتين في الأغنام العرابية . اظهر 

لجين  ABالبرولاكتين تركيبين وراثيين واللاكتوفيرين ثلاثة تراكيب وراثية وامتاز التركيب الوراثي 

اللاكتوفيرين لجين  AAالبرولاكتين بأفضل صفات إنتاج الحليب ومكوناته. وتفوق التركيب الوراثي 

إمكانية إدخال هذين الجينيين كواسمات  هذه الدراسةويمكن الاستنتاج من  AAو ABعلى التركيبين 

(QTL. لإنتاج الحليب ومكوناته ) 
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Thesis Title      

Relationship between lactoferrin and prolactin genes polymorphism and Arabi ewes milk yield and its 
components and their pre-weaning lambs performances 

Thesis Abstract 

Polymorphism of prolactin and latoferrin gene have been detected in Arabi 

sheep. The first gene showed two genotypes and the second showed three 

genotypes Genotype AB of prolactin significantly influence milk and its content . 

While AA genotype of lctoferrin showed better protein and SNF . Those two 

genes can be a good marker (QTL) for milk and its content in Arabi sheep. 

 

 


